2022香港環境卓越大獎

全 獎 Gold Award

學校 (小學)

Schools (Primary)





香港普通話研習社科技創意小學設有大量綠化空間及不同環保設施,配合各科的環境教育課程,開展多元化的全方位學習活動及環保培訓工作,同時引入新穎的STEM元素,提升學生的環保學習體驗。學校亦為區內幼稚園及長者舉辦有機耕種課程,將綠色生活概念推廣至社區,共同實現碳中和的目標。

Xianggang Putonghua Yanxishe Primary School of Science and Creativity establishes abundant green spaces and environmental facilities, implements environmental education curriculum in various subjects, as well as launches diversified life - wide learning activities and environmental training projects. Innovative STEM elements are also introduced to enrich students' learning experiences on environmental topics. Moreover, the school organises organic planting courses for pre - schools and the elderly in the district, with a view to promoting the concept of green living to the community and achieving the goal of carbon neutrality with concerted effort.



打造「生態校園」及持續優化校園植物種類及環保設施,包括生態水池、蝴蝶園及蝶影居、有機耕作區、環保資源室、資源回收角等,並成立「環保及生態組」,由校長、老師、學生、家長及校外顧問共同策劃、推行及檢討環保政策,促進全校成員以至社區人士參與環境教育活動。

Establishing an "Eco School" with continuous enhancement of the school's plant species and green facilities, including ecological pool, butterfly garden, organic farm, environmental resources centre, resources recycling corner, etc. An "Environmental and Ecology Committee" comprising of the principal, teachers, students, parents and external advisors was set up to collaboratively plan, implement and review the school's environmental policies, as well as to facilitate the engagement of all school members and members of the community in environmental education activities.

重視學生環保培訓,恆常安排一系列線上線下活動及比賽以培育環保隊長團隊,並推行不同環保獎勵計劃—「走塑快線」、「優秀小公民」及「環保家庭樂趣多」,鼓勵全校學生養成減少塑膠廢物、節約水電、珍惜糧食等可持續生活習慣。

Emphasising student environmental training and arranging a series of online and offline activities and competitions on a regular basis to nurture a group of environmental captains. Various environment-related award schemes – "Plastic-free Express", "Excellent Citizens" and "Eco Family" were also implemented to motivate students of the whole school to develop sustainable living practices such as reducing plastic waste, saving water and electricity, cherishing food, etc.





除將環境教育納入各科校本課程外,亦將環保元素渗透於STEM活動中, 推動創意環保教學,例如帶領學生探究使用可再生的生物資源製作可降 解包裝,以減少浪費;運用Micro:Bit及IoT編程設備製作自動灌溉系統; 設計以「智慧城市」為主題的作品等。

Integrating environmental education into school-based curriculum of each subject, along with incorporating environmental elements into STEM activities to promote creative environmental teaching. For example, students were instructed to investigate the use of renewable biological resources to produce bio-degradable packaging and reduce waste; explore new approaches of automatic irrigation using Micro:Bit and IoT technology, and design "Smart City" themed products, etc.



2022香港環境卓越大獎

學校(小學) Schools (Primary)



佛教黃焯菴小學 **Buddhist Wong Cheuk Um Primary School**

嗇色園主辦可信學校 Ho Shun Primary School (Sponsored by Sik Sik Yuen)

Certificate of Merit

博愛醫院歷屆總理聯誼會鄭任安夫人千禧 小學

A.D. & F.D. of Pok Oi Hospital Mrs. Cheng Yam On Millennium School

鳳溪創新小學 **Fung Kai Innovative School**

天主教聖安德肋小學 St. Andrew's Catholic Primary School

香港心理衞生會 — 臻和學校(小學部) The Mental Health Association of Hong Kong -**Cornwall School (Primary Section)**

潮陽百欣小學

Chiu Yang Por Yen Primary School

八鄉中心小學

Pat Heung Central Primary School

港灣學校(小學部)

The Harbour School (Primary Section)

救世軍石湖學校(小學部)

The Salvation Army Shek Wu School (Primary Section)